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Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Segadors,2, 4a planta 
08030 Barcelona 
Tel. 932916960  
www.bcn.cat/santandreu 
 
CONSELL DE BARRI DE TRINITAT VELLA- RESUM DELS PUNTS DE 
L’ORDRE DEL DIA 
 
23 d’octubre de 2023 a les 18:30 hores 
Centre Cívic Trinitat Vella 
 
 
Assistents 

Presidenta:  Lucía Martin, Regidora del Districte de Sant Andreu 

Vicepresidenta: Yolanda Benítez 

Consellers i Conselleres: 

Elvira Juncosa, consellera de barri de GMD BenComú 

Montserrat Reyes, consellera GMD ERC 

Antonio Fortes, conseller GMD PSC 

Gerard Sentis, conseller tècnic 

Tècnics municipals i ponents: 

Lucas M. Martínez, Director Serveis a les Persones i al Territori 

Miquel Àngel Lozano, Pla de Barris 

Pere Baca, tècnic de barri 

Guàrdia Urbana 

Assisteixen representats d’entitats: 

Associació Feminista Amigues de l’Olivera 

Associació de Veïns i veïnes de Trinitat Vella 

CEM Trinitat Vella 

Comissió de Festes 

Colla de de Gegants i Capgrossos 

Grup de Dones 

Triniteiros 

Ateneo Libertario 

Trini Solidària 

Caja de Pandora 

Trinitat Uneix 

http://www.bcn.cat/santandreu
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Grup d’Escolta Activa per a les Dones 

Associació de la Memòria Històrica 

Penya Barcelonista 

Club Deportivo Trinitat 

Esplai La Tortuga 

Banc del Temps 

Associació Flamenca 

Escamot Santíssima Trinitat 

Tadeo 

Assisteixen uns 50 veïns i veïnes en el moment de màxima afluència. 

 

 

Ordre del dia 

1. Informe de la regidora: balanç de final de mandat 2019-2023 
2. Reforma dels locals del passadís de Trinitat Vella  
3. Precs i preguntes 

 
La consellera de Trinitat Vella Elvira Juncosa dona la benvinguda als assistents 
al consell. 
 
 

1. Informe de la regidora 

La regidora Lucia Martin explica que els assistents trobaran en els seus seients 
una publicació municipal anomenada 4 anys de transformació a Trinitat Vella 
amb els veïnes i els veïns.  El document és un recull de les principals 
inversions i projectes duts a terme per l’equip de govern en aquets mandat  tant 
al districte de Sant Andreu com al barri de Trinitat Vella. Des del 2015 fins a 
l’actualitat, el districte de Sant Andreu ha passat en el rànquing d’inversió 
pública als districtes del 8è al 3r lloc. 
 
A continuació  fa un breu repàs de les inversions i dels projecte més destacats 
en els següents àmbits: 
 

- Habitatge: Programa de Regeneració Urbana, Finques d’altes 

complexitat, construcció de pisos a Trinitat Nord pels afectats 

urbanístics, promoció de 139 d’habitatges públic per a la gent gran i de 

lloguer social al complex de Porta Trinitat. 

- Projectes socials: Inversions de Pla de Barris, VilaVeïna, Concilia, 

Oficina Virtual d’Atenció Ciutadana, Reforç del Servei de Convivència, 

etc. 
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- Educació: Nou Institut Escola Rec Comtal, Programa de lleure, 

Programes de formació i experiència laboral i propera reurbanització del 

carrer Palafrugell. 

- Equipaments: Nou Centre de Vida Comunitària, nou Casal de Gent Gran 

i Oficina per la No Discriminació. 

- Urbanisme i espai públic: Obertura del carrer Madriguera, Dignificació 

del passadís de la Trinitat, Millores al parc de la Trinitat, Millores al Parc 

Aigües de Montcada, Projecte de reurbanització de Via Bàrcino... 

- Feminisme: Nou PIAD al Centre de Vida Comunitària, Taller Cos i dolor, 

Dignificació de l’espai de L’Olivera. 

- Esports: Millores als vestidors del Centre Esportiu Municipal, Nova 

gespa al camp de futbol, Millores a la piscina d’estiu. 

- Cultura i memòria històrica: Suport al cicle cultural i festiu, Millora de la 

Casa de l’Aigua, Memòria històrica i consolidació d’actes culturals. 

- I les actuacions i inversions en altres sectors com la salut i les cures, la 

convivència i la seguretat, el comerç i l’ocupació i els feminismes i 

LGTBI. 

 
Per últim, es comenta que han estat molt els projectes materialitzat en aquest 
mandat, i que altres  queden pendents però encarrilats com ara la 
transformació urbanística del nord de Trinitat, el trasllat de la presó a la Zona 
Franca, els nous equipaments per a aquest sector, la pacificació de l’Avinguda 
Meridiana fins al pont de Sarajevo, la rehabilitació dels locals de l’entorn del 
passadís, entre d’altres. 
 
 

2. Reforma dels locals del passadís de Trinitat Vella  

 
Miquel Àngel Lozano, tècnic del Pla de Barris de Trinitat Vella 2021-2024, fa la 
presentació de la reforma dels locals dels passadís. Explica que a Trinitat Vella 
des de Pla de Barris s’estan realitzant 34 accions amb un pressupost total de 
13 milions d’euros, en sis àmbits d’actuació preferent:  
 

1. Educació i salut pública 

2. Drets social, equitat de gènere i acció comunitària 

3. Habitatge 

4. Ocupació, impuls econòmic i economia social 

5. Espai públic i accessibilitat 

6. Sostenibilitat ambiental i emergència climàtica 

A continuació presenta l’adequació dels locals del passadís i de l’Espai Bàrcino. 
Es comenten els antecedents, les fases d’actuació i es projecten uns plànols de 
l’àmbit d’actuació. Incideix en que tota solució ha de disposar d’un passadís 
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protegit i ventilat que connecti els diferents locals amb el carrer. En l’actualitat 
ens trobem en la fase d’avantprojecte a l’espera de l’aprovació del projecte 
executiu. La previsió es que es pugui fer la licitació d’obres el darrer trimestre 
de 2023 i començar les obres a finals del primer trimestre de 2024. 
 
 

3. Precs i preguntes 
 
Les veïnes i veïns formulen preguntes, comentaris, queixes i observacions als 
punts de l’ordre del dia, començant per la reforma del passadís. 
 
 

Preguntes, comentaris Respostes 

Reforma del passadís 

-L’AVV està d’acord amb el projecte 
presentat. Llegeix un comunicat en 
representació de 9 entitats que fan ús 
actualment dels locals. Demana 
concessions per 4 anys.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Altres intervencions demanen 
informació sobre el model de gestió, 
característiques del nous banys, 
tancaments, sortides d’evacuació... 

 

 

 

-La regidora explica el document de 
15 de febrer de compromisos en 
relació a les demandes de les entitats 
presents als locals del passadís amb 
el districte. En ell s’adopten acords 
relatius tant al projecte arquitectònic 
com als futur usos i model de gestió 
de l’equipament. 
En relació al projecte arquitectònic es 
contempla la construcció d’un nou 
lavabo i el manteniment de la 
privacitat actual dels locals. Quant als 
futurs usos i model de gestió els 
compromisos són: 
-Equip de gestió propi no vinculat a 
cap altre equipament. 
-Ús prioritari a les entitats amb 
presència actual. 
-Definició dels criteris del repartiment 
dels locals. 
-Flexibilitat horària i d’ús dels locals. 
Aquests temes i altres es concretaran 
en el procés de definició de la gestió 
dels espais. 
 
-El tècnic de Pla de Barris explica que 
el projecte tècnic recull els 
compromisos adquirits amb les 
entitats garantint les obligacions de 
seguretat i d’evacuació. El projecte 
tècnic garanteix els usos actuals, un 
pla específic de gestió per aquesta 
zona, un nou lavabo, tancaments que 
garanteixen la privacitat, un equip 
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-Diverses persones demanen un hotel 
d’entitats a l’Espai Bàrcino on tota 
entitat disposi del seu local tal com 
s’havia promès en el passat que 
passaria al Centre de Vida 
Comunitària. 

 

 

 

 

 

 

 

- Una veïna mostra preocupació per la 
data d’inici de les obres al primer 
trimestre de 2024 ja que coincidirà 
amb el carnaval. 

gestor que juntament amb les entitats 
formaran una comissió de seguiment, 
un repartiment dels futurs locals 
atenent a criteris objectius: nombre de 
persones, projectes, necessitats 
diverses...i obertura 24h tot l’any. 
 
 
 
 
-La regidora argumenta que la 
reforma suposarà una inversió de 4M 
€ aproximadament, que permetrà a 
totes les entitats continuar 
desenvolupant les seves activitats 
amb les condicions de seguretat 
necessàries i amb una important 
millora respecte a la situació de 
confort i manteniment.  
Per tant, no és possible oferir un local 
per entitat. L’administració ha de 
garantir espais polivalents però no 
exclusius, permetent que tothom 
pugui desenvolupar  el seu projecte 
fent ús d’instal·lacions públiques. 
 
 
-S’informa que es parlarà amb les 
entitats abans de l’inici de les obres i  
que aquestes es faran per fases per 
minimitzar l’impacte.  
 

Centre de Vida Comunitària 

Una veïna demana per la data de 
reobertura de l’equipament. 

 

 

S’explica que s’ha hagut de tancar 
preventivament per garantir la 
seguretat i salut de les treballadores i 
treballadors. 

Haurà de ser Prevenció de Riscos 
Laborals la que indiqui quan es donen 
les condicions de seguretat per a la 
reobertura. Actualment hi ha una 
investigació en marxa.  

Informe final de mandat 

Diversos veïns i veïnes feliciten l’acció 
de l’equip de govern per les inversions 
en curs i perquè s’han desbloquejats 

 

-La regidora agraeix les felicitacions 
destacant l’important paper jugat per 
les entitats, ja que en moltes ocasions 
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projectes que portaven temps aturats s’ha tractat d’una tasca conjunta. 

 

Via Pública 

Un veí demana una font en el parc 
que hi ha al costat del camp de futbol. 

 

Dos veïns es queixen de solars bruts i 
amb presència de rates al carrer 
Foradada 17 i al carrer Foradada 36 
(al costat del CC) 

 

 

Una veïna es queixa de la rasa oberta 
a Via Bàrcino 66. 

 

 

 

 

Una veïna demana que es concreti 
l’abast de la primera fase d’intervenció 
del projecte de regeneració urbana a 
Via Bàrcino. 

 

-Es deriva la petició per al seu estudi 
a Serveis Tècnics i als responsables 
de fonts de l’Ajuntament. 

-S’informa que aquests solars són 
privats i que els propietaris tenen 
l’obligació de mantenir-los nets. Es 
deriva la queixa als Serveis Tècnics 
perquè requereixi a les propietats la 
neteja i desratització.  

 

-S’informa que existeix una avaria en 
el clavegueró de la comunitat de 
propietaris. La seva reparació 
comporta l’obertura d’una rasa a la 
calçada que afectarà el trànsit. Per 
minimitzar l’impacte s’han autoritzat 
les obres en Setmana Santa.  

 

-La regidora informa que les obres 
s’iniciaran a finals d’any i que inclou 
en tram de Via Bàrcino entre el carrer 
Madriguera i el CEM Trinitat. 

Festival de música Brunch 

Un veí critica la realització del festival 
Brunch al parc de la Trinitat per les 
molèsties que ocasiona a nivell de 
soroll, incivisme i massificació.  

  

-S’informa que els concerts es fan 
complint la normativa i respectant les 
condicions de la llicència d’activitat. 
La regidora considera que  s’ha de 
trobar un equilibri i que el districte ha 
rebutjat més de 4 concerts. 

Esports 

Una veïna demana una instal·lació 
esportiva específica per a  la pràctica 
del criquet. 

Diferents intervencions es queixen de 
la gestió del camp de futbol. 

 

 

-La regidora recull la proposta per 
estudiar-la. S’observa que els camps 
de criquet necessiten molt d’espai. 

-Es compromet a endreçar els usos 
actuals, s’entregarà una clau als 
presidents dels clubs del nou pany de 
la porta d’entrada al camp, de manera 
que puguin accedir fora de l’horari de 
gestió prèvia comunicació a l’empresa 
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gestora. També s’estudiaran les 
necessitats futures de creixement dels 
equips del barri, així com l’ampliació 
dels horaris d’entrenament. 

 

Villa Piedad 

Un veí demana l’última hora de la 
compra de Villa Piedad per 
l’Ajuntament.  

 

-S’està treballant en la compra amb 
l’objectiu que esdevingui un nou 
equipament públic per a usos culturals 
i comunitaris. 

Neteja 

Un veí observa que ha millorat la 
neteja viària però en canvi critica la 
neteja de parcs. 

 

 

 

 

-La regidora diu que la voluntat 
política es que millori tota la neteja al 
barri, la viària i la del verd. Es 
traslladarà la queixa per a la seva 
avaluació pels tècnics responsables. 

Convivència i incivisme 

Un veí denúncia un possible cas 
d’assetjament a la zona de la 
cal.listència. 

 

 

Diversos veïns es queixen de les 
caques de gossos que no són 
recollides pels seus amos i dels 
gossos sense lligar 

 

-Es respon que en aquests casos s’ha 
de trucar immediatament al 112 i 
posar denúncia. Hi ha la màxima 
disposició del districte a treballar 
contra les violències masclistes. 

 

-Periòdicament es fan campanyes 
sobre la tinença responsables 
d’animals i de les obligacions que 
comporta. Cal apel·lar un cop més a 
la responsabilitat i civisme dels titulars 
dels gossos, i estudiar l’ampliació de 
les àrees de gossos existents. 

Sereno  

Un veí planteja la idea de recuperar la 
figura del sereno urbà nocturn com ja 
passa a altres localitats. 

 

 

Es recull la idea per a seu estudi 
posterior. 

 
 
 
A les 20.30 h es dona per finalitzada la sessió del Consell de Barri de Trinitat 
Vella. 
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